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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 4. oktober 2012 
stillet følgende spørgsmål nr. 6 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 
efter ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål 6:

Af artiklen ”Kameraer skal sikre mindre bureaukrati” i Fiskeri Tidende torsdag den 27. 
september 2012 fremgår det, at de optagelser, der laves af fiskeriet som led i kamera-
overvågningen af dansk fiskeri, slettes uden at blive brugt til noget. Vil ministeren oply-
se om dette er tilfældet?

Svar:

Jeg kan oplyse, at den nuværende kameraovervågning af fiskeriet foregår på forsøgsba-
sis i forbindelse med gennemførelse af et projekt om fangstkvoteforvaltning, dvs. en 
fiskeriforvaltning baseret på det, der hentes op af havet, frem for det, der landes. Hen-
sigten med en sådan forvaltning er bl.a. at få bugt med det mangeårige udsmid af fisk. 

Overvågning ved brug af kameraer har i projektet primært haft til formål at dokumente-
re, at fartøjsføreren registrerer de totale fangster, inklusive udsmid. Billedmaterialet 
anvendes til at kontrollere fangstoplysninger fra det enkelte fartøj, og det er min for-
ventning, at fangstoplysningernes dokumenterede pålidelighed vil bidrage til en væsent-
lig forbedring af den biologiske rådgivning om fiskebestandenes udnyttelse. Jeg er altså 
enig i, at vi med tiden vil kunne få endnu mere udbytte ud af de data, der opsamles. Jeg 
henviser i den forbindelse til mit svar på FLF spørgsmål 7 (Alm. Del). 
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